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§ 4 

Yttrande över remiss av ”Motion om social investeringsfond i 

Stockholms Stad” 

AMN 2019-0048-1.6 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som sitt svar på remissen.  

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen 

omedelbart. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har till arbetsmarknadsnämnden remitterat en 

motion från Emilia Bjuggren (S) om social investeringsfond för 

yttrande. Motionären ser en risk för att kostnader kommer öka på 

sikt när nya anslag till sociala investeringar avslutats och budgeten 

för förebyggande arbete har reducerats. Motionären menar att 

staden bör fortsätta arbetet med den sociala investeringsfonden. I 

motionen föreslås att fonden fortsatt ska bidra till att finansiera 

förebyggande arbete i staden och att kommissionen för ett socialt 

hållbart Stockholm ska fortsätta att ta fram kunskap samt förslag på 

hur segregationen i staden kan brytas. 

 

Utifrån såväl preventionsforskning som egna praktiska erfarenheter 

anser arbetsmarknadsförvaltningen att tidiga, förbyggande insatser 

är oerhört viktiga både ur ett mänskligt och ur ett 

samhällsekonomiskt perspektiv. Många av förvaltningens insatser 

är också preventiva, framförallt de som riktar sig till ungdomar 

inom det kommunala aktivitetsansvaret (KAA) och  ungdomar som 

varken arbetar eller studerar (UVAS) upp till 29 år.  

Arbetsmarknadsnämnden har beviljats sociala 

investeringsfondsmedel för projekt som avser stöd till kortutbildade 

– bland annat kortutbildade unga nyanlända - och deltar också i två 

andra investeringsfondsprojekt. Förvaltningen bedriver även flera 

andra mer långsiktiga utvecklingsprojekt med extern finansiering 

och är positiv till både interna- och externa medel som ger 

möjlighet till utvecklingsprojekt som verkar förebyggande.  

 

Arbetsmarknadsförvaltningen menar att arbetet med Agenda 2030 

uppfyller behov av fortsatt fokus och ansträngning för att skapa 

möjligheternas Stockholm för alla. Även det integrationsutskott som 

inrättats under kommunstyrelsen har i uppdrag att vara pådrivande i 

att bryta segregationen i staden. 
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Arbetsmarknadsnämnden föreslås hänvisa till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som sitt svar på remissen. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

15 augusti 2019. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Fredrik Lindstål (C), ledamoten Andrea Ström m.fl. 

(M), ledamoten Jessica Sjönell (L), samt ledamoten Magnus 

Runsten (MP) föreslog att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Salar Rashid m.fl. (S) och ledamoten Rashid 

Mohammed m.fl. (V) framlade ett annat förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Ledamoten Martin Westmont (SD) framlade ett annat förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt detta förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen till beslut mot varandra. 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Fredrik 

Lindstål (C), ledamoten Andrea Ström m.fl. (M), ledamoten Jessica 

Sjönell (L), samt ledamoten Magnus Runsten (MP) förslag till 

beslut. 

Reservation 

Vice ordförande Salar Rashid m.fl. (S) och ledamoten Rashid 

Mohammed m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar följande. 

1. Motion om ”Social investeringsfond i Stockholms Stad” av 

Emilia Bjuggren (S) bifalls. 

2. Därutöver anförs följande 

 

Stockholm är en fantastisk stad men det är också en stad som 

tampas med klassklyftor och segregation. När den rödgrönrosa 

majoriteten styrde Stockholm initierade vi 2015 kommissionen för 

ett socialt hållbart Stockholm. Med grund i de 18 rapporter la 

vi politiken för att bryta segregationen och klasskillnader och att 

skapa ett Stockholm för alla. Forskningen visar att det finns ett 

starkt samband mellan barns uppväxtvillkor och levnadsvillkor 

senare i livet.  

 

Inom arbetsmarknadsnämnden har vi i linje med denna vetskap ökat 

arbetet med att minska ungdomsarbetslösheten. Under föregående 
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mandatperiod ökade vi antalet sommarjobb, införde 90-

dagarsgarantin, öppnade upp fler jobbtorg och intensifierade det 

uppsökandet arbetet inom det kommunala aktivitetsansvaret (KAA) 

och ungdomar som varken arbetar eller studerar (UVAS) upp till 29 

år. Arbetsmarknadsnämnden har beviljats sociala 

investeringsfondsmedel för projekt som avser stöd till kortutbildade 

– bland annat kortutbildade unga nyanlända och deltar också i två 

andra investeringsfondsprojekt.  

 

Förvaltningen pekar på att arbetet med Agenda 2030 nu istället 

uppfyller behov av fortsatt fokus och ansträngning för att skapa 

möjligheternas Stockholm för alla.  Problemet är att Agenda 2030 

är ett ramverk med uppsatta mål som saknar investeringsmedel som 

tidigare fanns inom sociala investeringsfonden.  

 

Vi vet att genom ett förebyggande socialt arbete kan vi förhindra ett 

socialt utanförskap.  

Med den insikten inrättade vi en social investeringsfond och med 

detta beslut gav vi framför allt stadsdelsnämnderna möjlighet att 

ytterligare förstärka sitt preventiva arbete tillsammans med andra 

berörda fackförvaltningar. Tyvärr gör inte den borgerliga 

majoriteten samma bedömning. Istället för satsningar på 

förebyggande arbete ser vi tvärtom stora nedskärningar på 

densamma. Besparingar på både jobbtorg och vuxenutbildningen. 

Vi ser med oro på bristande satsningar som i förlängningen kommer 

leda till ökade kostnader för hela samhället. 

Reservation 

Ledamoten Martin Westmont (SD) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

1. Att motionen avslås 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Den sociala investeringsfonden som skapades under föregående 

mandatperiod har varit en stor budgetpost för stadens skattebetalare.  

 

Den sociala investeringsfonden har haft begränsad inverkan på 

arbetsmarknadsnämndens verksamhet. Resultatet av 

investeringsfondens verksamhet är svåröverskådligt och den sociala 

investeringsfonden ska avvecklas. Istället ska ett större fokus läggas 

på ansvarstagande och omprioriteringar inom det befintliga 

budgetunderlaget. 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Maria Jansson (Fi) lämnade följande ersättaryttrande. 

Förslag till beslut 
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Arbetsmarknadsnämnden beslutar följande. 

1. Motion om ”Social investeringsfond i Stockholms Stad” av 

Emilia Bjuggren (S) bifalls. 

2. Därutöver anförs följande 

 

Stockholm är en fantastisk stad men det är också en stad som 

tampas med klassklyftor och segregation. När den rödgrönrosa 

majoriteten styrde Stockholm initierade vi 2015 kommissionen för 

ett socialt hållbart Stockholm. Med grund i de 18 rapporter la 

vi politiken för att bryta segregationen och klasskillnader och att 

skapa ett Stockholm för alla. Forskningen visar att det finns ett 

starkt samband mellan barns uppväxtvillkor och levnadsvillkor 

senare i livet.  

 

Inom arbetsmarknadsnämnden har vi i linje med denna vetskap ökat 

arbetet med att minska ungdomsarbetslösheten. Under föregående 

mandatperiod ökade vi antalet sommarjobb, införde 90-

dagarsgarantin, öppnade upp fler jobbtorg och intensifierade det 

uppsökandet arbetet inom det kommunala aktivitetsansvaret (KAA) 

och ungdomar som varken arbetar eller studerar (UVAS) upp till 29 

år. Arbetsmarknadsnämnden har beviljats sociala 

investeringsfondsmedel för projekt som avser stöd till kortutbildade 

– bland annat kortutbildade unga nyanlända och deltar också i två 

andra investeringsfondsprojekt.  

 

Förvaltningen pekar på att arbetet med Agenda 2030 nu istället 

uppfyller behov av fortsatt fokus och ansträngning för att skapa 

möjligheternas Stockholm för alla.  Problemet är att Agenda 2030 

är ett ramverk med uppsatta mål som saknar investeringsmedel som 

tidigare fanns inom sociala investeringsfonden.  

 

Vi vet att genom ett förebyggande socialt arbete kan vi förhindra ett 

socialt utanförskap.  

Med den insikten inrättade vi en social investeringsfond och med 

detta beslut gav vi framför allt stadsdelsnämnderna möjlighet att 

ytterligare förstärka sitt preventiva arbete tillsammans med andra 

berörda fackförvaltningar. Tyvärr gör inte den borgerliga 

majoriteten samma bedömning. Istället för satsningar på 

förebyggande arbete ser vi tvärtom stora nedskärningar på 

densamma. Besparingar på både jobbtorg och vuxenutbildningen. 

Vi ser med oro på bristande satsningar som i förlängningen kommer 

leda till ökade kostnader för hela samhället. 


